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Zápis ze zasedání Akademického senátu FF UP dne 1. června 2016 

 

Přítomno:  18 členů AS FF UP (dle prezenční listiny) 

Omluveni:  doc. PhDr. Ludmila Veselovská, Ph.D., PhDr. Naděžda Špatenková, Ph.D., PhDr. Libor 
Práger, Ph.D.  

Hosté:  prof. PhDr. Jiří Lach, Ph.D., M.A. (děkan FF UP), Mgr. Ondřej Molnár (proděkan pro 
organizaci a rozvoj), PhDr. Klára Seitlová, Ph.D. (proděkanka pro studijní a sociální 
záležitosti), doc. Mgr. Jiří Špička, Ph.D. (proděkan pro vědu a výzkum), doc. Mgr. Daniel 
Nemrava, Ph.D. (proděkan pro zahraniční záležitosti), Mgr. Dana Bilíková (proděkanka pro 
projektové řízení) 

 

Program:   

1. Zahájení 

2. Schvalování programu jednání 

3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 20. dubna 2016  

4. Informace děkana o výběrových řízeních na akademické pozice v roce 2016 (bod navrhuje 
proděkan Mgr. Ondřej Molnár) 

4a.  Vysvětlení a prodiskutování personální politiky FF UP (bod navrhuje senátor doc. PhDr. 
Lubor Kysučan, Ph.D.) 

4b. Vysvětlení a prodiskutování sestavení a fungování výběrových komisí na FF UP (bod 
navrhuje místopředseda Mgr. Viktor Tichák) 

5. Harmonogram akademického roku 2016-2017 (návrh proděkanky Mgr. Kláry Seitlové, Ph.D.)  

6. Harmonogram organizace přijímacích zkoušek na FF UP pro akademický rok 2017-2018 (návrh 
proděkana Mgr. Ondřeje Molnára)  

7. Novelizace Jednacího řadu Vědecké rady FF UP (navrhuje proděkan Mgr. Ondřej Molnár)  

8. Různé 

9. Nový termín zasedání 

10. Ukončení zasedání nejpozději v 16.00 hod 

 

1. Zahájení  

Zasedání zahájil a vedl předseda prof. dr. W. Engelbrecht.  

 

2. Schvalování programu zasedání 

Za bod 4) doplnění bodu 5) Problematika formálních (technických) nedostatků evaluací (bod navrhují Mgr. 
Martin Fafejta, Ph.D. a Mgr. Andrea Ryšavá).   

Bod 7) Novelizace Jednacího řádu Vědecké rady FF UP předsunout před body 5) Harmonogram 
akademického roku 2016-2017 a 6) Harmonogram organizace přijímacích zkoušek.
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Hlasování o usnesení: Schválení programu zasedání AS FF dne 1. června 2016 s doplněním bodu 5) 
Problematika formálních (technických) nedostatků evaluací a předsunutím bodu 7) před body 5) 
Harmonogram akademického roku 2016-2017 a 6) Harmonogram organizace přijímacích zkoušek. 

Přítomno 16 senátorů  pro 16   proti 0   zdržel se 0 

Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 1. června 2016 s doplněním bodu 5) Problematika 
formálních (technických) nedostatků evaluací a předsunutím bodu 7) před body 5) Harmonogram 
akademického roku 2016-2017 a 6) Harmonogram organizace přijímacích zkoušek. 

 

3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 20. dubna 2016  

Hlasování o usnesení: Schválení zápisu ze zasedání ze dne 20. dubna 2016. 

Přítomno 16 senátorů  pro 16    proti 0    zdržel se 0 

Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 20. dubna 2016. 

 

4. Informace děkana o výběrových řízeních na akademické pozice v roce 2016 (bod navrhuje proděkan 
Mgr. Ondřej Molnár) 

Spojené s tímto bodem jsou dílčí body, které navrhovali dva senátoři: 

4a.  Vysvětlení a prodiskutování personální politiky FF UP (bod navrhuje senátor doc. PhDr. 
Lubor Kysučan, Ph.D.) 

4b. Vysvětlení a prodiskutování sestavení a fungování výběrových komisí na FF UP (bod 
navrhuje místopředseda Mgr. Viktor Tichák) 

Mgr. O. Molnár: Proces výběrového řízení se řídí legislativními normami a vnitřními směrnicemi UP. 
Pravidla se striktně dodržují. Výběrová komise má min. 5 členů (děkan/proděkan, zástupce AS, zástupce 
katedry, další odborníci z UP nebo mimo UP, zástupce odborové organizace).   

Přišel 1 člen 

Výběrové řízení na akademické pozice: Katedra je zastoupena 2 a více členy.  

Výběrové řízení na vedoucího katedry: Přítomen vedoucí jiné katedry. 

Informace k prodlužování či neprodlužování pracovních poměrů: Řídí se Zákoníkem práce. Smlouvy 
uzavřené do 31. 12. 2011 lze prodlužovat donekonečna na dobu určitou. Smlouvy uzavřené po 1. 1. 2012 
lze prodloužit na dobu určitou pouze třikrát. Poté se smlouvy uzavírají na dobu neurčitou.  

Přišel 1 člen 

Diskuse: 

Dr. M. Fafejta: Zástupci odborů nejsou kvalifikovaní odborníci. Mgr. V. Tichák: Odbory mají pouze dohlížet, 
aby byl řád výběrového řízení dodržován. Mgr. O. Molnár: Doc. P. Šaradín se letošního výběrového řízení 
na poslední chvíli nezúčastnil. Byl zastoupen Mgr. B. Macháčkovou. Děkan: Podoba výběrových řízení byla 
konzultována s Právním oddělením UP. Složení komisí je nadstandardní. AS FF by si zástupce do výběrových 
komisí měl volit na zasedání.  Doc. M. Vepřek: Dal ke zvážení možnost, aby byl vedoucí katedry volen jejími 
členy a tento hlas pak byl prezentován při konkurzu jako zásadní. 
Doc. J. Stejskal: Na katedře se dohodli, že se budou ve funkci vedoucího katedry střídat (každé tři roky). 
Daný kandidát bude podporován při výběrovém řízení. Doc. T. Lebeda: Řetězení smluv na dobu určitou je 
neregulérní. Navrhuje sjednocení pravidel pro všechny zaměstnance. Po třech letech už je jasné, kam 
pracovník profesně směřuje. Děkan: Počet smluv na dobu neurčitou se zvýšil. Rektor chystá opatření – 
srovnat personální politiku. Popis pracovních činností = motivační nástroj. Mgr. O. Molnár: Na rektorátu se 
chystá karierní řád. Doc. L. Kysučan: Při konkurzu na vedoucího KKF nebyl přizván zástupce KKF. Navrhuje 
stanovení pravidel pro přijímání cizinců do pracovního poměru. V konkurzu byly vybrány dvě zahraniční 
pracovnice, které neumí česky. Děkan: Na FF UP jsou dlouhodobě přijímání cizinci, kteří neumí dokonale 
česky. Mgr. J. Skotáková: Navrhuje, aby předseda AS FF obdržel zápisy z výběrových řízení. Děkan: Poskytne 
předsedovi AS FF zápisy k nahlédnutí.     
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Odešel 1 člen 

Doc. T. Nejeschleba: U výběrového řízení hraje i velkou roli evaluace. Děkan: Při výběrových řízení se 
nepřihlíží k peticím a neupřednostňují se pracovníci UP, před mimouniverzitními kandidáty. 

AS FF žádá děkana, aby oslovil rektora s návrhem na úpravu Vnitřního předpisu UP (A-5/2001 Řád 
výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků Univerzity Palackého). 

 

5. Problematika formálních a obsahových (technických) nedostatků evaluací (bod navrhují Mgr. Martin 
Fafejta, Ph.D. a Mgr. Andrea Ryšavá)   

Mgr. A. Ryšavá: Upozornila na technické problémy s programem EDIS.  

Odešli 2 členové 

Dr. M. Fafejta: Upozornil na formální a obsahové problémy evaluací. Dotazník evaluace by měl hlavně 
sloužit jako nástroj kontroly pro vedení (nadřízené) a jako zpětná vazby pro vyučujícího. Současná podoba 
dotazníku však druhý účel neplní.  

Dr. K. Seitlová: Prezentace UPShare: Evaluace je stále v procesu tvorby. Evaluace je volitelná na všechny 
předměty na FF UP. Úroveň předmětů či rozvrhové akce. Na sdíleném serveru jsou k dispozici složky 
společných dokumentů, evaluace, zápisy ze skupiny, rozhodnutí. Byly sesbírány podněty z kateder. 
Možnost rozšíření dotazníku. Katedra či vyučující si budou moci vložit vlastní otázky. Proběhne 
naprogramování zimního semestru. Termíny jednání skupiny pro evaluace jsou uvedeny ve sdíleném 
kalendáři.  

Diskuse: 

Děkan: Prosba na studenty/senátory – apelovat na studenty, aby vyplňovali evaluační dotazníky. Dr. M. 
Fafejta: Evaluace mají na západních univerzitách dlouhou tradici. Proto se domnívá, že není třeba 
diskutovat nad tím, jestli mají být ve fakultním dotazníku určité typy otázek, které se objevují ve všech 
dotaznících tohoto typu. Bc. P. Cieslar: Studenti evaluace nevyplňují, protože se nedozví výsledky/zpětnou 
vazbu. Dr. K. Seitlová: Motivovat studenty. Rozhodnout, které odpovědi studentů zveřejňovat. Nastavit u 
všech oborů stejně. Dr. M. Seitl: Poukázal na zkušenosti metodické skupiny. Doc. T. Lebeda: Rozlišit, co je 
cílem evaluací: akreditace, zpětná vazba pro pedagoga či vedoucího katedry. Dotazník by měl zůstat 
anonymní a měl by akceptovat pedagogický výkon. Mgr. V. Tichák: Jsou evaluace povinné? Dr. K. Seitlová: 
Nikoliv. Nyní se podávají podněty pro rok 2016 (je zapojeno 5 aktivních studentů). AS FF může předložit 
konkrétní návrhy.     

 

6. Novelizace Jednacího řádu Vědecké rady FF UP (navrhuje proděkan Mgr. Ondřej Molnár) 

Mgr. O. Molnár: Představil změny v Jednacím řádu Vědecké rady FF UP. 

Hlasování o usnesení:  AS FF souhlasí s navrženou novelizací Jednacího řádu Vědecké rady FF UP.  

Přítomno 15 senátorů   pro 15    proti 0   zdrželi se 0 

Usnesení č. 3: AS FF souhlasí s navrženou novelizací Jednacího řádu Vědecké rady FF UP. 

Odešel 1 člen 

 

7. Harmonogram akademického roku 2016-2017 (návrh proděkanky Mgr. Kláry Seitlové, Ph.D.)  

Paní proděkanka dr. K. Seitlová představila návrh Harmonogramu akademického roku 2016-2017.  

Hlasování o usnesení:  AS FF souhlasí s Harmonogramem akademického roku 2016-2017.  

 

Přítomno 14 senátorů   pro 14    proti 0   zdrželi se 0 

Usnesení č. 4: AS FF souhlasí s Harmonogramem akademického roku 2016-2017. 
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8. Harmonogram organizace přijímacích zkoušek na FF UP pro akademický rok 2017-2018 (návrh 
proděkana Mgr. Ondřeje Molnára)  

Paní proděkanka dr. K. Seitlová představila návrh Harmonogramu organizace přijímacích zkoušek na FF UP 
pro akademický rok 2017-2018.  

Hlasování o usnesení:  AS FF souhlasí s návrhem Harmonogramu organizace přijímacích zkoušek na FF UP 
pro akademický rok 2017-2018. 

Přítomno 14 senátorů   pro 14    proti 0   zdrželi se 0 

Usnesení č. 5: AS FF souhlasí s návrhem Harmonogramu organizace přijímacích zkoušek na FF UP pro 
akademický rok 2017-2018. 

 

9. Různé 

Doc. T. Lebeda: Změna volebního systému. Je zpracováno zadání pro Právní oddělení UP (pracovní 
materiál). Dojde k paragrafovému znění (do konce června). Poté rozešle senátorům AS FF 
k připomínkování. Podle nového zákona o VŠ musí být zvlášť Volební řád a zvlášť Jednací řád. Poděkoval 
členům pracovní skupině. 

 

10. Nový termín zasedání 

Příští zasedání AS FF UP se budou konat v úterý 6. září 2016 ve 13.00 hod v zasedací místnosti č. 1.30 na 
třídě Svobody 26. 

 

11. Uzavření zasedání 

Zasedání AS FF bylo ukončeno v 15,50 hod 

 

(Jednotlivé podrobné diskusní příspěvky – viz zvukový záznam zasedání, který je k dispozici u předsedy AS 
FF UP.) 

 

V Olomouci dne 2. června 2016 

             prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r. 

            předseda AS FF UP 

 

Zapsala: Jana Kopečná 
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Usnesení ze zasedání AS FF UP ze dne 1. 6. 2016 

Schválená usnesení:  

Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 1. června 2016 s doplněním bodu 5) Problematika 
formálních (technických) nedostatků evaluací a předsunutím bodu 7) před body 5) Harmonogram 
akademického roku 2016-2017 a 6) Harmonogram organizace přijímacích zkoušek. 

Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 20. dubna 2016. 

Usnesení č. 3: AS FF souhlasí s navrženou novelizací Jednacího řádu Vědecké rady FF UP. 

Usnesení č. 4: AS FF souhlasí s Harmonogramem akademického roku 2016-2017. 

Usnesení č. 5: AS FF souhlasí s návrhem Harmonogramu organizace přijímacích zkoušek na FF UP pro 
akademický rok 2017-2018. 

 


